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Protokół nr Protokół nr Protokół nr Protokół nr 11112222/20/20/20/2022223333    

zzzze wspólnegoe wspólnegoe wspólnegoe wspólnego posiedzenia  posiedzenia  posiedzenia  posiedzenia Komisji Spraw Społecznych Rady Gminy Mszana Komisji Spraw Społecznych Rady Gminy Mszana Komisji Spraw Społecznych Rady Gminy Mszana Komisji Spraw Społecznych Rady Gminy Mszana     

oraz oraz oraz oraz Komisji Budżetu i Infrastruktury Komisji Budżetu i Infrastruktury Komisji Budżetu i Infrastruktury Komisji Budżetu i Infrastruktury w dniu w dniu w dniu w dniu 20 czerwca20 czerwca20 czerwca20 czerwca 2023 r. 2023 r. 2023 r. 2023 r.    

Obrady rozpoczęto Obrady rozpoczęto Obrady rozpoczęto Obrady rozpoczęto 20 czerwca20 czerwca20 czerwca20 czerwca    2022022022023333 r.  r.  r.  r. o godz. 14:3o godz. 14:3o godz. 14:3o godz. 14:30, a zakończono o godz. 0, a zakończono o godz. 0, a zakończono o godz. 0, a zakończono o godz. 16:3516:3516:3516:35    tego samego tego samego tego samego tego samego 

dnia.dnia.dnia.dnia.    

W posiedzeniu wzięło udział 7/7 członków Komisji Spraw Społecznych. Obrady były 
prawomocne. Obecni: 

1. Rafał Bura 
2. Roman Goik 
3. Magdalena Herman 
4. Celina Mizia 
5. Tomasz Mrowiec 
6. Elżbieta Skorupa 
7. Ewa Wawrzyczny. 

Lista obecności radnych KSS stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
W posiedzeniu wzięło udział 5/8 członków Komisji Budżetu i Infrastruktury. Obrady Komisji 
były prawomocne. Obecni: 

1. Marek Kotula 
2. Roman Bura 
3. Piotr Kuczera 
4. Ilona Mura 
5. Wioleta Szotek. 

Nieobecni byli radni: Przewodnicząca Komisji Beata Wieszołek, Marek Liśnikowski, Krzysztof 
Rduch. 
Lista obecności radnych KBiI stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 

Posiedzenie odbyło się w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Mszanie.  

W posiedzeniu wzięli udział dyrektorzy placówek kultury i sportu z terenu Gminy Mszana, 
goście ze Spółdzielni Energetycznej, a także Wójt Gminy Pan Mirosław Szymanek, Z-ca Wójta 
Pan Błażej Tatarczyk, Sekretarz Gminy Joanna Szymańska, kierownicy i pracownicy Urzędu 
Gminy. Lista obecności gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Punkt 1. Otwarcie posiedzenia 
Wspólne posiedzenie otworzył i poprowadził Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan 
Rafał Bura. Po sprawdzeniu list obecności stwierdził, że obrady każdej z komisji są 
prawomocne. Następnie powitał radnych oraz gości. 
Prowadzący obrady poinformował, że posiedzenie Komisji Spraw Społecznych zostało 
połączone z posiedzeniem zwołanej odrębnie Komisji Budżetu i Infrastruktury w związku z 
dodatkowym tematem - udziałem Gminy Mszana w Spółdzielni Energetycznej. Temat ten 
został omówiony w pierwszej kolejności. 
Porządek obrad:  

1. Otwarcie  posiedzenia i stwierdzenie jego prawomocności. 
2. Wejście Gminy Mszana do Spółdzielni Energetycznej – przedstawienie tematu przez 

przedstawicieli spółdzielni. 
3. Informacja o przygotowanej ofercie placówek kultury i sportu na wakacje. 
4. Sprawozdanie z działalności OPS i ocena zasobów pomocy społecznej. 
5. Działalność Świetlicy Środowiskowej w Połomi. 
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6. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Mszana z Organizacjami 
Pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego za 2022 rok. 

7. Rekrutacja do przedszkoli. 
8. Sprawy bieżące. 
9. Zakończenie posiedzenia. 

Prowadzący poinformował, że pkt. 1 został zrealizowany i przeszedł do kolejnego punktu 
porządku obrad. 

Punkt 2. Spółdzielnia energetyczna 
Na wstępie Z-ca Wójta Pan Błażej Tatarczyk wyjaśnił, że temat udziału gminy w spółdzielni 
energetycznej jest od jakiegoś czasu analizowany, odbyły się pierwsze rozmowy z 
przedstawicielami spółdzielni, która ma siedzibę na terenie Gminy Mszana. Gmina szuka 
przyszłościowych rozwiązań, które pozwolą na zwiększenie bezpieczeństwa energetycznego i 
będą spójne z kierunkami polityki krajowej i europejskiej. W tym celu również gmina 
uczestniczy w tzw. Klastrze Energii, w ramach którego samorządy mogą skuteczniej starać się 
o środki zewnętrzne na tego typu inwestycje. 
Gmina jest w dobrej sytuacji, ponieważ na jej terenie ma siedzibę spółdzielnia energetyczna 
„Nasza Energia”. Na posiedzenie zostali zaproszeni jej przedstawiciele, którzy wyjaśnią 
korzyści płynące z ewentualnego wejścia gminy do spółdzielni. Jest to druga spółdzielnia 
energetyczna w Polsce, a pierwsza na Śląsku, która przeszła pełną procedurę założycielską.  
 
Ideę spółdzielni energetycznej przedstawili Pan Janusz Buda i Pan Robert Szymański – 
przedstawiciele Spółdzielni „Nasza Energia”. Kwestię organizacji spółdzielni reguluje ustawa 
Prawo Spółdzielcze  (Dz.U.2021.648 t.j.). Organami spółdzielni są: walne zgromadzenie; rada 
nadzorcza, zwana dalej "radą"; zarząd. Członkiem spółdzielni jest się po złożeniu deklaracji, 
wpłaceniu wpisowego i wykupieniu minimum 1 udziału. Wystarczy jeden udział, by posiadać 
pełnię praw w spółdzielni - bez względu na ilość posiadanych udziałów każdy członek ma 1 
tak samo ważny głos.  
Zgodnie z art. 3 ustawy z dnia 16 września 1982 roku Prawo spółdzielcze majątek spółdzielni 
jest prywatną własnością jej członków. Kwestia odpowiedzialności członka spółdzielni 
uregulowana została w artykule 19 par. 3 ustawy. Stanowi on, że Członek spółdzielni nie 
odpowiada wobec wierzycieli spółdzielni za jej zobowiązania. Członek spółdzielni odpowiada 
za pokrycie strat spółdzielni jedynie do wysokości wniesionego wkładu. Jeżeli został on 
wniesiony w całości i na członku nie zalegają żadne inne zobowiązania, nie będzie ponosił on 
żadnych dodatkowych opłat z tego tytułu. 
Należy to traktować jako argument za udziałem w spółdzielni, bo to spółdzielca decyduje, do 
jakiej wysokości bierze odpowiedzialność za zobowiązania spółdzielni. Zobowiązania 
Spółdzielni nie wpływają na limity budżetowe Jednostki Samorządu Terytorialnego. 
Zalety członkostwa: 

− zapewnienie stabilnych dochodów  na przyszłość, o których podziale decydują 
spółdzielcy, 

− współtworzenie potencjału energetycznego swojego regionu, 

− tworzenie lokalnych projektów wspierających przedsiębiorców i rolników w oparciu 
o czystą, odnawialną energię, 

− współtworzyć lokalnej społeczności, aktywnej gospodarczo, 

− możliwość odzyskania do 100% wytworzonej energii (uniezależnienie się od systemu 
net-billing oraz net-metering), 

− zapewnienie stabilnego źródła dostawy energii elektrycznej pochodzącego od 
spółdzielni, 

− możliwość obniżenia kosztu zakupu energii elektrycznej. 
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Jednostki organizacyjne JST będąc w spółdzielni będą miały możliwość bilansowania 
wszystkich jednostek organizacyjnych i zoptymalizowanie wykorzystania energii z własnych 
źródeł wytwórczych oraz pozyskania  
w przewidywalnych cenach energii z zasobu spółdzielni energetycznej. 
 
Pytania zadawali: 

• Radny Roman Goik – skąd spółdzielnia będzie mieć środki na budowę instalacji i czym 
będzie rozprowadzać prąd, nie mając własnych sieci. Sieci, które należą do Tauronu, są 
przeciążone, wdrażanie OZE należy rozpocząć  „od dołu” czyli od modernizacji i 
rozbudowy istniejących sieci, którymi mógłby być przesyłany wyprodukowany przez 
spółdzielnię i mieszkańców prąd. 

• Pan Janusz Buda odpowiedział, że budowa rozproszonych instalacji w regionach to 
przyszłość. Jesteśmy w momencie pewnego przełomu, zaczynając tworzyć samodzielność 
energetyczną w regionach. Obecnie można się ubiegać o wsparcie rządowe i z Unii 
Europejskiej, która stawia na rozproszenie produkcji energii. Co do przesyłu - operator, 
czyli firma Tauron jest zobowiązany do unowocześniania sieci, aby była możliwość 
przesyłu energii i nie dochodziło do jej strat. Nie stanie się to od razu, ale z czasem te 
sieci będą coraz lepsze. Zarówno spółdzielnia, jak i Tauron uczą się też, jak tę energię 
rozliczać. Spółdzielnia dysponuje programem, który pozwala w czasie rzeczywistym 
obserwować ile energii jest wytwarzane i zużywane. Są też coraz bardziej posunięte 
prace nad sposobami magazynowania energii. 

• Z-ca Wójta dodał, że modernizacja istniejących sieci będzie koniecznością dla rządu i 
Tauronu, ponieważ będzie powstawać coraz więcej spółdzielni energetycznych. Udział w 
spółdzielni czy klastrze energii jest dla gminy korzystny także przy staraniu się o środki na 
OZE, gdyż są za to dodatkowe punkty.  

• Na pytanie Radnej Magdaleny Herman, czy mieszkaniec, który przystąpi do spółdzielni 
wraz ze swoją instalacją fotowoltaiczną, może z niej bez przeszkód wystąpić, Pan J. Buda 
odpowiedział – taki spółdzielca składa wniosek o wystąpienie i wychodzi ze spółdzielni 
wraz ze swoimi panelami fotowoltaicznymi, które wniósł do spółdzielni. 

• Na pytanie Radnego Piotra Kuczery, ile kosztuje wpisowe, przedstawiciel spółdzielni 
odpowiedział – 50 zł. Także wykup 1 udziału to koszt 50 zł.  

• Na pytanie Sekretarz Gminy Joanny Szymańskiej, czy jakieś okoliczne samorządy są już 
zainteresowane wejściem do spółdzielni, Pan J. Buda odpowiedział, że trwają rozmowy z 
gminami Godów i Świerklany, gdyż spółdzielnia powinna zrzeszać sąsiadujące ze sobą 
samorządy. Ponadto zainteresowana jest gmina Krzyżanowice, której udzielana jest 
pomoc  w tym zakresie. 

• Wójt Mirosław Szymanek zwrócił uwagę, że udział samorządów w spółdzielniach 
energetycznych jest to nowość, więc pewne obawy są uzasadnione. Natomiast jest to 
trend, który rośnie w Europie, kraje takie jak Niemcy od dawna stawiają na budowę 
rozproszonych instalacji. Atutem naszej gminy jest fakt, że  spółdzielnia ma tu siedzibę. 
Warto zaryzykować i spróbować do niej przystąpić. Byłby to również sygnał dla 
mieszkańców, żeby nie bali się przystępować do spółdzielni. 

W materiałach radni otrzymali projekt uchwały w sprawie deklaracji przystąpienia Gminy 
Mszana do prac spółdzielni energetycznej Nasza Energia. Prowadzący obrady poddał projekt 
do zaopiniowania: 

− Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 7 radnych. Było 6 głosów „za”, 1 
„wstrzymujący się”, bez głosów „przeciw”.  Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały.  

− Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 5 radnych.  Było 5 głosów „za”. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Prowadzący obrady zamknął ten punkt porządku obrad i przeszedł do kolejnego. 
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Punkt 3. Oferta placówek kultury i sportu na wakacj e 
Informacje o przygotowanej ofercie placówek kultury i sportu na wakacje przedstawili 
dyrektorzy placówek: 

1. Pani Aleksandra Wita – p.o. Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury i Rekreacji w 
Mszanie: 

Lipiec: 

05.07.2023 r. – plenerowe zajęcia artystyczne – Piknik z bajkami (współorganizacja z Gminną 
Biblioteką Publiczną) – GOKiR Mszana 
06.07.2023 r. – wycieczka do ZOO Wrocław (przejazd, ubezpieczenie, bilety wstępu do zoo, 
czas wolny na rynku); koszt: dorośli – 150 zł, dzieci – 110 zł 
10.07.2023 r. – warsztaty robotyki dla dzieci – zajęcia bezpłatne (obowiązują zapisy - 2 grupy 
po 12 osób) 
11.07.2023 r. – wycieczka do Energylandii – Zator, (przejazd, ubezpieczenie, bilet wstępu), 
koszt: do 140 cm wzrostu – 140 zł, powyżej 240 cm wzrostu – 190 zł 
12.07.2023 r. – plenerowe zajęcia artystyczne (współorganizacja z Gminną Biblioteką 
Publiczną) –  
boisko w Gogołowej 
13.07.2023 r. – Wielkie pranie na naszej polanie (waszkorb, rompla). (Współorganizacja z 
Świetlicą OPS) - Polana Kultury w Połomi 
19.07.2023 r. – plenerowe zajęcia artystyczne – piknik malarski – GOKiR Mszana  
20.07.2023 r. – Miszong, czyli bele co (zegrodka w skrzynce) – warsztaty florystyczne  
(współorganizacja z Gminną Biblioteką Publiczną) – Polana Kultury w Połomi 
26.07.2023 r. – plenerowe zajęcia artystyczne – piknik z muzyką – GOKiR Mszana  
27.07.2023 r. – wycieczka do Sztolni Luizy – Zabrze (przejazd, ubezpieczenie, bilet wstępu), 
koszt: dorośli – 90 zł, dzieci – 60 zł 
Sierpień: 

02.08.2023 r. – plenerowe zajęcia artystyczne (współorganizacja z Gminną Biblioteką 
Publiczną), boisko w Gogołowej 
03.08.2023 r. – wycieczka do Koziej Zagrody oraz na Bajkowy szlak Utopca – Brenna, 
(przejazd, ubezpieczenie, bilet wstępu do koziej zagrody z pieczeniem kiełbasek), koszt: 
dorośli – 110 zł, dzieci – 80 zł 
06.08.2023 r. – Festyn letni „Dzień Sąsiada” z gościem specjalnym Karpowicz Family – 
Połomia 
10.08.2023 r. – zabawy animacyjne (gry i zabawy podwórkowe dawniej i dziś) – Polana 
Kultury w Połomi 
16.08.2023 r. – plenerowe zajęcia artystyczne – piknik z ruchem – gry i zabawy podwórkowe 
całkiem stare i te nowe, (współorganizacja z Gminną Biblioteką Publiczną) – GOKiR Mszana 
17.08.2023 r. – wycieczka do Opola – muzeum piosenki, zoo, muzeum wsi polskiej, (przejazd, 
ubezpieczenie, bilet wstępu do muzeum piosenki oraz do muzeum wsi polskiej), koszt: 
dorośli – 100 zł, dzieci – 70 zł 
23.08.2023 r. – plenerowe zajęcia artystyczne – Ekopiknik – GOKiR Mszana 
24.08.2023 r. – Warzymy, piekymy i maszkycymy (współorganizacja z Gminną Biblioteką 
Publiczną) – Polana Kultury w Połomi 
27.08.2023 r. – Festiwal Piosenki Wakacyjnej w Połomi 
30-31.08.2023 r. – wystawa powakacyjna – Korytarzowa Galeria – Połomia 
Na wszystkie działania wakacyjne obowiązują zapisy. 

2. Ofertę Gminnego Ośrodka Sportu na wakacje przedstawiła Pani Magdalena Herman, 
pracownik Ośrodka: 

05.07. 2023 – gry i zabawy w wodzie na Krytej Pływalni  
15.07.2023 – wyjazd na kajaki 
18.07.2023 – wyjazd do Parku w Dechę w Bielsku- Białej  
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 01.08.2023 – wyjazd do Parku Trampolin HOUSE OF AIR w Gliwicach 
08.08.2023 – wyjazd do Tatralandii w Słowacji 
7-13.08. 2023 – dmuchany tor przeszkód  na Krytej Pływalni 
21.08.2023  -  sportowy festyn dla dzieci + zawody na rowerowym torze sprawnościowym 
16 i 24 .08.2023- gry i zabawy w wodzie na Krytej Pływalni 
Szczegóły i zapisy w Gminnym Ośrodku Sportu w Mszanie z siedzibą w Połomi, ul. Szkolna 17 
A, tel. 32- 476 00 12, kom. 737266522. 
Plakat akcji Lato stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
W dniach od 10 do 31 lipca na basenie w Połomi będzie obowiązywała przerwa 
technologiczna. Pani M. Herman dodała, że GOS starał się o dofinansowanie akcji wakacyjnej 
z Fundacji JSW, ale w tym roku nie otrzymał środków.  

3. Pani Mirela Ledwoń, Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej, przedstawiła ofertę na 
wakacje Świetlicy Środowiskowej w Połomi: 

Placówka w okresie wakacji będzie czynna w godzinach od 7:30 do 15:30, zajęcia dla dzieci 
będą odbywać się od poniedziałku do piątku, w godzinach od 9:00- 13:00. W tym okresie 
zajęcia przybierają charakter otwarty, a więc przeznaczone są nie tylko dla wychowanków 
Świetlicy, ale również dla pozostałych dzieci zamieszkujących gminę. Udział w zajęciach jest 
nieodpłatny. Działania OPS zostały wsparte przez Fundację JSW, w kwocie 20.000 zł. Wśród 
tegorocznej oferty znalazły się lubiane przez dzieci zajęcia plastyczne, techniczne, ruchowe, 
sportowe, kulinarne, interaktywne oraz gra terenowa. Propagując alternatywne formy 
spędzania czasu wolnego, Świetlica Środowiskowa OPS będzie upowszechniać zdrowy styl 
życia oraz promować postawę abstynencką wśród dzieci i młodzieży, a także rozmawiać o 
bezpieczeństwie w czasie wakacji. Część zaplanowanych działań wakacyjnych będzie 
odbywać się na świeżym powietrzu. W ramach zajęć wakacyjnych zorganizowany zostanie 
również festyn rodzinny dla społeczności lokalnej.  
Informacja OPS w sprawie akcji wakacyjnej stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
Świetlica, jak co roku, w czasie wakacji będzie współpracowała z GOKiR Mszana w ramach 
zajęć na Polanie Kultury. Tegoroczne zajęcia noszą nazwę Richtig Ślonski Miszung. Odbędą 
się: 13.07., 20.07. i  24.08. 
Ponadto Ośrodek Pomocy Społecznej organizuje dla 7 dzieci 9-dniowe kolonie profilaktyczne, 
w tym roku na Mazurach. Środki pochodzą z funduszu Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych. W programie wypoczynku będzie zwiedzanie atrakcji 
turystycznych, kąpiele i plażowanie nad Jeziorem Ełckim, rejs statkiem oraz realizacja 
programu profilaktycznego. 
 
Pytania do informacji placówek zadawali: 

• Radny Piotr Kuczera – czy GOKiR również występował o środki z Fundacji JSW? 

• P.o. dyr. Aleksandra Wita odpowiedziała, że tak, ale projekt nie uzyskał dofinansowania. 

• Radny Marek Kotula – jak wybierane są dzieci, które skorzystają z kolonii organizowanych 
przez OPS? 

• Kierownik M. Ledwoń odpowiedziała, że są to dzieci z rodzin najuboższych, w których 
występują dysfunkcje. Dzieci te są podopiecznymi Świetlicy Środowiskowej. Podobne 
kolonie są organizowane co roku, w taki sposób, aby co roku mogły z nich skorzystać inne 
dzieci. 

Więcej pytań nie było. 

Punkt 4 i 5. Sprawozdanie z działalno ści Ośrodka Pomocy Społecznej, 
Działalno ść Świetlicy Środowiskowej w Połomi  
Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej i działalności świetlicy oraz Ocenę 
zasobów pomocy społecznej radni otrzymali w materiałach. Główne punkty przedstawiła 
Kierownik OPS, Pani Mirela Ledwoń.  
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Pytania zadawali: 

• Radny Piotr Kuczera – o zasady opieki wytchnieniowej  dla opiekunów dzieci 
niepełnosprawnych – czy o taką opiekę rodzic może się starać tylko w przypadku dzieci, 
które cały czas przebywają w domu, czy również dla tych, które uczęszczają do szkół?  

• Kierownik M. Ledwoń odpowiedziała, że zarówno w jednym, jak i drugim przypadku. 
Kryterium jest znaczny stopień niepełnosprawności, ze wskazaniem, iż osoba 
niepełnosprawna wymaga stałej opieki, nie funkcjonuje samodzielnie. 

Więcej pytań nie było. 

Punkt 6. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpr acy Gminy Mszana z OPP 
za 2022 r. 
Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Mszana z Organizacjami 
Pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za 
2022 rok radni otrzymali w materiałach. Jest ono również dostępne na stronie internetowej i 
w BIP Gminy Mszana. 
Główne informacje przedstawił insp. Piotr Hajski. W 2022 r. ogłoszono otwarty konkurs ofert 
na wspierania zadań publicznych w zakresie upowszechniania kultury fizycznej oraz 
upowszechniania działalności na rzecz osób niepełnosprawnych. 
W ich wyniku udzielono dotacji dla: 

1. Caritas Archidiecezji Katowickiej Ośrodek św. Hiacynta i Franciszek  - 20.000,00 zł na 
projekt p.n. „Wzmacniajmy się – Aktywizacja, integracja oraz wsparcie osób z 
niepełnosprawnością -  mieszkańców Gminy Mszana”. 

2. Uczniowskiego Międzyszkolnego Klubu Szkolnego „Delfin” - 40.000,00 zł na projekt 
p.n. „Sanus Per Aquam”- zdrowy przez wodę. 

3. Ludowego Klubu Sportowego GOS Mszana – 25.000,00 zł na projekt p.n. „Projekt  
rozwoju kolarstwa wśród dzieci i młodzieży w Gminie Mszana”. 

4. Stowarzyszenia Enduro Mszana – 10.000,00 zł na projekt p.n. „Dzieci kontra dorośli - 
moto przygoda”  

Zostały również przyznane dotacje dla klubów sportowych w oparciu o uchwałę Rady Gminy 
Mszana  z dnia 25 października 2010 r. w sprawie określenia warunków i trybu finansowania 
zadań własnych Gminy Mszana w zakresie sprzyjania rozwojowi sportu. W wyniku 
przeprowadzonego otwartego konkursu ofert udzielono dotacji dla: 

1. Ludowego Klubu Sportowego „Start” Mszana - 75.000,00 zł na zadanie p.n. „Od orlika 
do seniora – Start Mszana”. 

2. Klubu Sportowego „Płomień” Połomia - 85.000,00 zł na zadanie p.n. „Uprawianie piłki 
nożnej najlepszą drogą do lepszego samopoczucia i spełniania marzeń”. 

Rozliczenie wszystkich powyższych zadań złożono w terminach określonych w umowach. 
Sprawozdania zostały zatwierdzone przez Wójta Gminy Mszana. 

Punkt 7. Rekrutacja do przedszkoli 
Dane zbiorcze dotyczące rekrutacji do przedszkoli przedstawiła Pani Katarzyna Bylicka, 
Kierownik Referatu Administracji, Edukacji i Informacji UG w Mszanie. Poinformowała, że 
Wójt Gminy zarządzeniem z dnia 25 stycznia 2023 r. określił termin składania pisemnych 
deklaracji w zakresie kontynuacji wychowania przedszkolnego w danym przedszkolu od dnia 
22.02.2023 do 28.02.2023 r. Postępowanie rekrutacyjne na wolne miejsca przeprowadzono 
w dniach 1.03.2023 – 22.03.2023 r.. Listę kandydatów przyjętych i nieprzyjętych komisja 
rekrutacyjna podała 20.04.2023 r. 

a/ Przedszkole „Wesoły dzwoneczek” w Mszanie: 

Liczba ogólna miejsc w przedszkolu – 150 
Liczba dzieci kontynuujących wychowanie przedszkolne w roku szkolnym 2023/2024 –  115 
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Liczba miejsc, na które prowadzona była rekrutacja –  35 
Liczba wszystkich złożonych wniosków (lub zgłoszeń w przypadku dzieci 6-letnich) -  49 
Liczba dzieci zakwalifikowanych do postępowania rekrutacyjnego – 46, liczba dzieci 
niezakwalifikowanych do postępowania rekrutacyjnego - 3 (spoza Gminy Mszana) 
Liczba dzieci przyjętych do przedszkola - 33 
Liczba dzieci nieprzyjętych do przedszkola – 14. Rodzicom tych dzieci wskazano miejsca 
przedszkolne w placówce przedszkolnej w Połomi, w której po rekrutacji pozostały wolne 
miejsca. Z tej możliwości skorzystali rodzice 5 dzieci, zostały one przyjęte do przedszkola w 
Połomi.  

b/ Oddziały Przedszkolne w Szkole Podstawowej w Gogołowej: 

Liczba ogólna miejsc w przedszkolu – 50 
Liczba dzieci kontynuujących wychowanie przedszkolne w roku szkolnym 2023/2024 – 34 
Liczba miejsc, na które prowadzona była rekrutacja – 16 
Liczba wszystkich złożonych wniosków (lub zgłoszeń w przypadku dzieci 6-letnich) -  21 
Liczba dzieci zakwalifikowanych do postępowania rekrutacyjnego – 16, liczba dzieci 
niezakwalifikowanych do postępowania rekrutacyjnego – 5 (4 spoza terenu gminy, 1 osoba - 
brak potwierdzenia woli przyjęcia dziecka do oddziału przedszkolnego w SP w Gogołowej) 
Liczba dzieci przyjętych do przedszkola – 16. 

c/ Gminne Przedszkole w Połomi: 

Liczba ogólna miejsc w przedszkolu – 150 
Liczba dzieci kontynuujących wychowanie przedszkolne w roku szkolnym 2023/2024 – 92 
Liczba miejsc, na które prowadzona była rekrutacja – 58 
Liczba złożonych wniosków – 38 
Liczba przyjętych kandydatów – 37, liczba nieprzyjętych kandydatów – 1 (dziecko spoza 
gminy). 
Po rekrutacji uzupełniającej Gminne Przedszkole w Połomi dysponuje obecnie 14 wolnymi 
miejscami na rok szkolny 2023/2024. Oznacza to, że do placówki przedszkolnej przyjętych 
zostało 136 dzieci. 

Do informacji nie było pytań.  

Punkt 8. Sprawy bie żące 
W tym punkcie omawiano konieczne do wprowadzenia zmiany w uchwale w sprawie 
określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właściciela nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w 
zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. W uchwale należy m.in. podać lokalizację nowego Punktu Selektywnej Zbiórki 
Odpadów Komunalnych (PSZOK), którego budowa kończy się przy ul. Górniczej. 
Z-ca Wójta Pan Błażej Tatarczyk poddał też pod analizę temat powrotu w przyszłym roku do 
zbiórki odpadów wielkogabarytowych spod posesji. Z „akcji wystawka” zrezygnowano po 
ubiegłorocznych analizach i w związku z chęcią ograniczenia rosnących cen wywozu 
odpadów. W tym roku wielkogabaryty spod posesji nie są wywożone, wprowadzono też 
limity odbioru na PSZOK  tej frakcji, jak również opon i odpadów remontowo-budowlanych.  
Przyniosło to znaczny spadek ilości tych odpadów zwożonych na PSZOK. W związku z 
oczekiwaniami mieszkańców, zwłaszcza starszych, proponuje się powrót w przyszłym roku 
do „akcji wystawka”, natomiast pozostawienie limitów na PSZOK. Ewentualny powrót do 
zbiórki wielkogabarytów  spod posesji należy wprowadzić do Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie gminy, gdyż jest on podstawą do przetargu na wybór firmy 
odbierającej odpady. 
 
Wynikła dyskusja na ten temat. Radni informowali, że mieszkańcy zgłaszali im 
niezadowolenie z faktu likwidacji „akcji wystawka”, nie było to jednak dużo zgłoszeń.  
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Radna Ewa Wawrzyczny i Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Mrowiec wnioskowali o 
przywrócenie raz do roku zbiórki wielkogabarytów jako wygodnej przede wszystkim dla 
starszych mieszkańców.  
Radny Piotr Kuczera zgłosił wniosek, aby nie wprowadzać na razie zmian w Regulaminie 
poprzez dodanie zbiórki wielkogabarytów spod posesji. Limity i likwidacja „akcji wystawka” 
miały na celu zatrzymanie rosnących stawek za odbiór odpadów, na których wysokość 
mieszkańcy bardzo narzekają. Limity i ograniczenia zostały wprowadzone z początkiem roku, 
funkcjonują dopiero kilka miesięcy. Już spełniają swoją rolę, czyli jest znaczny spadek ilości 
odpadów na PSZOK, a więc należy je utrzymać. W rozmowach z mieszkańcami nie zgłaszali 
oni uwag dotyczących obecnych warunków, są zadowoleni, wnosili o to, aby system jeszcze 
uszczelnić. 
 
Wójt Gminy Mirosław Szymanek postulował, aby spróbować wpisać zbiórkę 
wielkogabarytów do nowego Regulaminu i obserwować, co przyniesie przetarg. 
Po dalszej dyskusji prowadzący obrady zarządził głosowanie nad wnioskami w sprawie: 
- nie wprowadzania „akcji wystawka” do Regulaminu: głosowało 11 Radnych. Były 4 głosy 
„za”, 7 „przeciw” 
- przywrócenia „akcji wystawka” od nowego roku: głosowało 11 Radnych. Było 7 głosów 
„za”, 4 „przeciw”. 
Większość radnych opowiedziała się „za” przywróceniem od nowego roku zbiórki odpadów 
wielkogabarytowych spod posesji. 
 
Dalej w sprawach bieżących głos zabierali: 

• Radny Piotr Kuczera poinformował, że dostał sms z klubu sportowego Start Mszana 
informujący, że są zacieki w ubikacji, wylewa się woda z prysznica, jest zepsuta furtka. 
Zgłaszane usterki zostały źle naprawione. 

• Z-ca Wójta odpowiedział, że nie zgadza się z tą opinią. Wielokrotnie pytał gospodarza 
obiektu o jakość wykonanych prac, nie zgłaszał on uwag. 

• Zdziwienie uwagami wyraził również Wójt Mirosław Szymanek, który poinformował, że 
kilka godzin przed komisją w urzędzie był prezes klubu Start Mszana i nie mówił nic na 
temat problemów w szatni sportowej. 

• Na pytanie Radnej Ewy Wawrzyczny, jaki jest przybliżony termin naprawy siatek na 
piłkochwytach przy boisku szkolnym w Mszanie, Pan Wójt odpowiedział, że jest już firma, 
która zgodziła się na wykonanie, ma to być zrobione w ciągu miesiąca. 

Więcej pytań i głosów nie było. 

Punkt 9. Zako ńczenie posiedzenia 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rafał Bura zamknął wspólne posiedzenie 
Komisji. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych 
/-/  
Rafał Bura 
 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury 
/-/  
Beata Wieszołek 
 
 
Protokołowała:   
/-/  
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Mirosława Książek-Rduch  


